
 

 

Referat fra generalforsamling Dansk Pædiatrisk Oftalmologi Gruppe, 28. oktober 2022, Vejle 
 
 
1. Valg af dirigent 
 
Lisbeth Sandfeld 
 
2. Valg af referent 
 
Else Gade 
 
3. Bestyrelsens beretning om foreningens virksomhed siden forrige ordinære generalforsamling 
 
Fremlægges af Lisbeth Sandfeld.  
Sidste år blev der afholdt et børneoftalmologisk møde i DPOG som et heldagsmøde for første gang. Det blev 
afholdt i Odense d 11 november 2021. 
Der er blevet oprettet en fane til DPOG på DOS hjemmeside, men den er endnu ikke taget i brug. Her kan vi 
bl.a. lægge referater fra møder og generalforsamlinger. Man kunne evt også lægge information om børne-
oftalmologiske projekter. 
 
4. Forelæggelse af det reviderede regnskab for det foregående regnskabsår 
 
Der har ikke været hverken udgifter eller indtægter, og dermed ikke noget regnskab at fremlægge 
 
5. Behandling af indkomne forslag 
 
Ingen indkomne forslag 
 
6. Valg af formand, bestyrelsesmedlemmer og revisor 
 
Lisbeth Sandfeld og Else Gade er på valg og modtager ikke genvalg 
Dorte Larsen er ikke på valg. 

Bettina Lehrmann, øjenafdelingen i Vejle, Sarah von Holstein og Agnes Galbo Brost øjenafdelingen Rigs-

hospitalet vælges til medlemmer af og suppleant til bestyrelsen. Bestyrelsen vil konstituere sig efterføl-

gende. 

7. Fastsættelse af kontingent  
 
Uændret: 0 kr 
 
8. Eventuelt:  
 
Diskussion om hvordan de fremtidige møder skal afholdes. 
Der er enighed om at fortsætte med heldagsmøder, men fremover bør de også annonceres via DOS og evt 
DØO, så flere får mulighed for at høre om dem. 
Der er ikke umiddelbart stemning for at indføre kontingent i DPOG, men 
der er mulighed for, at der kan opkræves et deltagergebyr for møderne via MobilePay. 

Der aftales en mødedato for mødet næste år: 3/11 2023 
 



 

 

Der er mange værdifulde diskussioner og gennemgang af emner og problemstillinger ved møderne. Det ville 
være værdifuldt, hvis denne viden kunne registreres og videregives. Der bliver talt om at udforme retnings-
linjer eller vejledninger på grundlag af dette. Men det kræver et større arbejde, som man ikke altid har over-
skud til. Der står nogle af oplysningerne i referaterne fra møderne. 
Der bliver foreslået at vi efter hvert møde udarbejder retningslinje eller vejledning for et enkelt emne. 
Eksempler på emner der har været behandlet på møder er Steroid behandling, Sabrilex og kongenit CMV. 
Else Gade vil være tovholder for CMV og følge op på hvornår ”systematic review: Long-term ocular and vi-
sual outcomes following symptomatic and asymptomatic congenital CMV infection”, udkommer. Dorte Lar-
sen vil være tovholder på steroid –emnet. 
 
Emnet for DOS weekenden i marts er børneoftalmologi og Dorte, Line og Lotte står for at 
arrangere mødet. 
 
Mvh Else Gade 
 

 
  


